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Vlaamse sportclubs  -  Gediplomeerde trainers

In de media verschenen in de maand september allerhande artikels rond een tekort aan 
trainers in de Vlaamse sportclubs. Liefst 1.417.428 Vlamingen waren in 2018 
aangesloten bij een sportclub, dat is het hoogste aantal ooit. Tegelijk is de nood aan 
trainers nog nooit zo nijpend geweest. Het aantal trainers groeit wel (er zijn er nu 
66.500), maar niet tegen hetzelfde tempo als de clubs. Zowat elke sportfederatie kampt 
met een tekort: alles samen staan minstens 1300 vacatures open. 

Daaromtrent heb ik de volgende vragen, graag de cijfers ook opgesplitst per provincie.

1. Hoeveel trainers waren er actief bij een Vlaamse sportclub in de jaren 2013, 2014, 
2015, 2016, 2017, 2018 en 2019?

2. Hoeveel leden waren er aangesloten bij een Vlaamse sportclub in de jaren 2013, 
2014, 2015, 2016, 2017, 2018 en 2019?

3. Hoeveel gediplomeerde trainers waren er actief bij een Vlaamse sportclub in de jaren 
2013, 2014, 2015, 2016, 2017, 2018 en 2019?

4. Hoeveel gediplomeerde trainers zijn er gemiddeld per Vlaamse sportclub?

5. Graag een ranking van het gemiddeld aantal gediplomeerde trainers voorde volgende 
sporttakken: voetbal, volleybal, basketbal, tennis, zwemmen. 

6. Hoeveel Vlaamse sportclubs halen de norm van één gediplomeerde trainer per vijftig 
leden? Hoeveel Vlaamse sportclubs halen die norm niet?

7. Welk budget werd door de Vlaamse Regering uitgetrokken voor vooruitbetaling van 
trainers door sportclubs in de jaren 2013, 2014, 2015, 2016, 2017, 2018 en 2019?

8. Hoeveel procent van de vergoeding voor trainers wordt uitbetaald door de sportclubs 
zelf? Graag een gemiddelde.

9. Welke initiatieven zal de Vlaamse Regering nemen om extra trainers aan te werven? 



10. Hoe staat de Vlaamse regering tegenover een financiële tegemoetkomingaan trainers 
die 4/5de gaan werken of een ‘crossjob’ nemen bij deoverheid om meer te kunnen 
focussen op een trainerscarrière? 



BEN WEYTS 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND 

ANTWOORD
op vraag nr. 14 van 09 oktober 2019
van ANNICK LAMBRECHT 

1-5.Via het Kennisplatform van Sport Vlaanderen, www.sport.vlaanderen/Kennisplatform, 
zijn heel wat gegevens te consulteren en dit voor data vanaf 2014. Voor wat betreft 
de data van 2019, hebben de sportfederaties de tijd tot 30 juni 2020 om hun gegevens 
door te geven. Deze zijn dus nog niet beschikbaar. (2014-2016 enkel data van 
gesubsidieerde; 2017-2018 data van gesubsidieerde en erkende sportfederaties)

6. Ervan uitgaande dat er gerefereerd wordt naar de decretale norm van 20/1000 
(decreet van 10 juni 2016 houdende de erkenning en subsidiëring van de 
georganiseerde sportsector), dient vermeld te worden dat deze teller in deze breuk 
verwijst naar een gewogen aantal trainers, waarbij de wegingsfactoren, zoals 
opgenomen in de uitvoeringsbesluiten, gehanteerd worden op het niveau van de 
sportfederaties en niet van de sportclubs. Op sportclubniveau wordt deze norm 
nergens gehanteerd. Bijgevolg is deze norm in de beschikbare cijfers enkel berekend 
op het niveau van de sportfederaties.

7. Er wordt door de Vlaamse Regering geen rechtstreeks budget uitgetrokken voor 
vooruitbetaling van trainers door sportclubs. Wel worden er enerzijds subsidies 
verstrekt aan de georganiseerde sportsector (o.a. sportfederaties), via het decreet op 
de georganiseerde sportsector van 10/10/2016, om een beleid te voeren naar de 
ondersteuning van de sportclubs. Anderzijds worden via het decreet houdende het 
stimuleren, coördineren en subsidiëren van de tewerkstelling in de sportsector 
mogelijkheden geboden voor de officiële tewerkstelling in de sportsector, waaronder 
de sportclubs.

8. In principe vergoeden de sportclubs steeds hun trainers zelf, maar via bv. subsidies 
van de gemeentelijke sportdiensten of sportfederaties kunnen sportclubs op basis van 
kwaliteitsparameters een deel van de vergoedingen van trainers terug verwerven.

9-10.In de beleidsnota sport is het tekort aan trainers in Vlaamse clubs opgenomen, dit is 
dus zeker een aandachtspunt voor het sportbeleid. De Vlaamse Regering heeft echter 
geen trainers in dienst. Sportclubs of sportfederaties stellen trainers tewerk, net zoals 
bv. Sportwerk Vlaanderen in opdracht van lokale besturen, sportfederaties of 
sportclubs.

http://www.sport.vlaanderen/Kennisplatform,

